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Vážení spoluobčané, 

 v polovině léta a téměř uprostřed prázdnin bychom se s vámi všemi opět rádi podělili                         

o informace, které souvisí s chodem našich tří obcí. Potěší nás, pokud vám fotky a články z dění 

přinesou zpestření do aktuálních slunečných dnů.                                                                                                                                                                                     

___________________________________________________________________________ 

 Po dubnovém jednání se obecní zastupitelstvo, tentokrát v počtu 5 zastupitelů, sešlo 

ve čtvrtek 20. 6. 2024 na obecním úřadu v Lipně. Zastupitelé měli připraveno k jednání více 

než dvacet bodů a zabývali se mnoha záležitostmi. Kromě smluvních věcí, týkajících se 

dokončovacích prací na opravě budovy obecního úřadu, řešili členové zastupitelstva 

administrativní povinnosti, bez kterých se neobejde plánovaná úprava bezpečnostního řešení 

autobusové zastávky v Lipencibílý y. Předem je nezbytné písemně upravit vzájemná práva a 

povinnosti k plánovanému novému přechodu pro chodce a věci související s inženýrskými 

sítěmi se Správou a údržbou silnic Ústeckého kraje.    

Zastupitelé dále schválili smlouvu o dílo, týkající se rekonstrukce veřejného osvětlení v Lipně. 

Obec také uzavřela na další období smlouvu, která řeší zpětný odběr elektroodpadu. Dále bylo 

odsouhlaseno předfinancování realizace dvou projektů pro Základní školu v Lipenci, a to jak 

pro modernizaci odborné učebny, tak pro vybudování multimediální učebny. Na tyto akce již 

proběhlo veřejné výběrové řízení provedené externí firmou a veřejné zakázky byly zadány 

výhercům těchto výběrových řízení.  

V neposlední řadě se zastupitelstvo zabývalo schválením dodavatelské firmy pro herní prvky 

pro Drahomyšl a postoupilo k dalšímu kroku s aktualizací územního plánu obce. Obec rovněž 

zřídila nový termínovaný vklad, aby finanční prostředky, které obec aktuálně nevyužívá, mohly 

být úročeny lépe než na běžném účtu.                                                                                                                                                

                                                                                                                                             Josef Böhm 

 

 

     Nadále probíhá rozsáhlá rekonstrukce budovy obecního úřadu. Práce postupně finišují, 

aktuálně zbývá dokončit obřadní místnost a schodiště, dále pak dodělat podlahy v posilovně a 

dílně v přízemí obecního úřadu a nová vrata. Po dokončení této rozsáhlé rekonstrukce 

plánujeme „Den otevřených dveří“, kde si budete moci prohlédnout všechny zrekonstruované 
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prostory. Po ukončení celé rekonstrukce budete moci znovu využívat nově opravené prostory 

posilovny umístěné v přízemí budovy. Předpokládaný termín celkového dokončení 

rekonstrukce je měsíci září 2024. 

 

     V loňském roce jsme vybudovali dětské hřiště v Lipně a v Lipenci a slíbili jsme občanům 

Drahomyšle, že za rok vybudujeme dětské hřiště také v této obci. Držíme svůj slib a tak jsme 

se pustili do realizace dětského hřiště v Drahomyšli. Zastupitelstvo obec na svém posledním 

jednání vybralo jako dodavatele těchto herních prvků firmu MONOTREND s.r.o. za celkovou 

cenu 323.818,- Kč. Bude se jednat opět o kvalitní herní prvky, s dlouhou životností, splňující 

přísná bezpečnostní kritéria. Dokončují se terénní úpravy pozemku, následně dojde k instalaci 

herních prvků a oplocení malého rybníčku. Instalace herních prvků je naplánovaná nakonec 

měsíce července. V druhé polovině prázdnin si tak děti již budou moci na plno užít toto hřiště.   

V našich obcích máme malé sakrální stavby, které potřebují opravit. 

 

 

V těchto dnech byla zrekonstruována malá kaplička 

v Lipně, která již byla v havarijním stavu. Prostor okolo 

kapličky byl upraven a v loňském roce na podzim zde byly 

vysazeny nové lípy.                                                    
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 Ve velmi zanedbaném stavu je také kaplička v Drahomyšli, na jejíž 

rekonstrukci se obci podařilo získala dotaci z Ústeckého kraje ve výši 128 tis. 

Kč v rámci dotačního programu na záchranu a obnovu drobných památek a 

architektury dotvářejících kulturní krajinu Ústeckého kraje pro rok 2024. 

Aktuálně probíhá výběr zhotovitele, který tuto opravu provede. Oprava je 

plánována na letošní rok a měla by být dokončena do 31.10.2024 

 

                           

 

 

Veřejné osvětlení

    Na konci června začala v Lipně II. etapa kabelizace nízkého napětí, kdy společnost ČEZ 

Distribuce ukládá kabely z betonových stožárů do země. Souběžně s tímto uložením kabelů do 

země dojde k rekonstrukci veřejného osvětlení v této části obce. Rekonstrukce veřejného 

osvětlení bude spolufinancována Ústeckým krajem z programu Obnovy venkova 2024, kde 

jsme také byli úspěšní a podařilo se nám získat dotaci ve výši 1 milion Kč. 

 

                                                                                                        Josef Böhm a Michaela Majerová 

     Zastupitelstvo obce schválilo na svém posledním jednání návrh na změnu územního plánu. 

Co se týká celého procesu jeho schvalování, jedná se o velmi náročný a relativně dlouhotrvající 

proces, neboť povinnosti, které stanovuje zákon, se skládají z mnoha povinných kroků. 

V usnesení z posledního jednání zastupitelstva jsou podrobně uvedeny veškeré navržené 

změny. Aktuálně již není možné přijímat do tohoto procesu žádné další návrhy. V aktuální 

změně obec mimo jiné usiluje o navýšení indexu zastavění z 0,3 na 0,5;  a zároveň o zmenšení 

indexu zeleně z 0,5 na 0,4. Co to pro nás znamená? Koeficientem zastavění pozemku 

rozumíme poměr mezi součtem výměr všech zastavěných ploch na pozemku vůči celkové 

výměře tohoto pozemku. Jednoduše řečeno, pokud bude požadavek obce schválen 

příslušnými institucemi, bude možné, aby naši občané měli lepší podmínky při případné 

výstavbě, neboť výměra stavby bude moci být, vůči celkové velikosti pozemku, větší než 

doposud. Změna územního plánu dále mimo jiné obsahuje regulaci případné výstavby 
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fotovoltaických panelů na polích, dále změnu využití jednoho z pozemků z plochy zemědělské 

na plochu dopravní infrastruktury kvůli plánované cyklostezce,  a také povinnou standardizaci, 

kterou nyní musí projít povinně každý územní plán, jestliže dochází k jeho aktualizaci. Nyní, po 

schválení v zastupitelstvu, bude dalším krokem jeho zhotovení zpracovatelem Ing. Václavem 

Jetelem, Ph.D., poté bude následovat nové veřejné projednání a teprve na konci procesu bude 

zastupitelstvo obce schvalovat formou veřejné vyhlášky návrh na vydání této změny.       

                                                                                                                                      Eva Bartošová  

     Stejně jako loni i v letošním roce jsme na 

rybníku v Lipenci a v Drahomyšli instalovali 

čerpadla pro okysličování vody. Intenzivní 

tepla, která se v posledních letech pravidelně 

opakují, jsou hlavním důvodem pro jejich 

instalaci.  

 

 

      

Opět po roce se dobrovolně sešli naši občané, aby vyčistili nádrž v Lipně. Z počátku to 

vypadalo, že budou muset akci zopakovat, protože počasí ten den akci nepřálo. Ale nakonec 

se vyčasilo a díky obětavosti mnoha z vás jsme nádrž vyčistili.  
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     Na základě vašeho upozornění, že chybí koš 

na odpadky za obchodem v Lipenci, byly 

zakoupeny dva odpadkové koše, a to jak za 

lipenecký obchod, tak k lipenecké autobusové 

zastávce. Doufáme, že ti, kteří po sobě 

zanechávali odpadky na místě, využijí napříště 

tyto koše.  

 

 

      Novinkou, která nás v budoucnu čeká, je instalace kontejneru 

na nepotřebný textil, párovanou obuv a funkční hračky. 

Kontejner bude umístěn na Lipně, odkud ho bude vyvážet firma 

DIMATEX CS, spol. s r.o.  S ohledem na počet obyvatel v našich 

obcích umístí firma zatím pouze jeden kontejner do Lipna. 

V Lipenci a Drahomyšli zatím kontejner na textil nebude, snažíme 

se však najít jinou firmu, která by kontejner umístila i do Lipence 

a Drahomyšle. V případně zájmu občanů obec zajistí svoz textilu 

z Lipence a Drahomyšle do kontejneru umístěného v Lipně. Tento 

kontejner bude společný pro všechny naše občany a určitě ho po 

jeho instalaci využívejte.  

 

  Další novinkou, kterou jste již určitě zaznamenali, jsou nově instalované venkovní 

pingpongové stoly. Tento stůl byl již v minulosti instalován v Lipně. Proto jsme se rozhodli, že 

obdobný stůl budou moci ve volném čase využívat i občané v Lipenci a v Drahomyšli.  
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     Bohužel, ne vše se vždy děje tak, jak bychom si 

představovali. Příkladem je prasklý přívod vody v Základní 

škole v Lipenci, ke kterému došlo na konci školního roku. 

Vzhledem k tomu, že se tato nehoda stala v době, kdy 

neprobíhalo vyučování, vznikly ve škole větší škody a 

v budově museli zasahovat hasiči. Proto se obec, jako 

zřizovatel školy, snaží v průběhu letních prázdnin dát do 

pořádku co nejvíc poničených prostor, aby v září opět mohlo 

bez problémů začít vyučování.  

 

 

       

  

     Na začátku května si občané z Drahomyšle uspořádali nejen pálení čarodejnic s opékaním 

buřtíků, které přineslo velkou radost hlavně dětěm, ale i první májové oslavy v této obci. 

Zajistili si a postavili krásnou májku, kterou si umístili před místní „Dobrou polévku“. 
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          Na neděli 30. 6. 2024 připravila obec pro všechny naše občany v rámci přivítání letních 

prázdnin rodinný den. Konal se na hřišti v Lipně a těší nás, že na tuto akci si našli cestu občané 

ze všech našich tří obcí.   

Byly pro vás připraveny soutěže, malování na obličej, svezení koňským povozem a velká 

nafukovací klouzačka. Děti si také mohly vyzkoušet tanečky s asistentkou pana Zdeňka 

Lukesleho a na konci byla připravena tradiční hasičská pěna pro děti, za což patří naše 

poděkování hasičům z Tuchořic. Večer si mohli návštěvníci opéct špekáčky, které každý na 

místě dostal, a k tomu byla v tento horký letní den zdarma limonáda. Obec děkuje za ukázky 

králičího hopu slečně Marii Hajné z Lipna a děkujeme také manželům Herzánovým z Lipence 

za obětavé svezení mnoha dětí koňským povozem. V neposlední řadě děkujeme všem 

pomocnicím, které přišly uspořádat soutěže pro děti.  

 

 



9 
 

 

 

  

          V základní škole probíhají v průběhu letních prázdnin stavební práce, a to převážně                              

z důvodu realizace nových učeben.  Projekt je zaměřen na vybudování odborné a 

multimediální učebny odpovídajících současnému vývoji a moderním výukovým metodám pro 

praktické i teoretické vyučování tak, aby byly na požadované úrovni technického vývoje a 

umožňovaly rozšíření moderních forem výuky a zvýšily zájem žáků o výuku přírodních věd, 

cizích jazyků, informatiky, chemie, fyziky. Projekt je spolufinancován Evropskou Unií a finanční 

spoluúčastí zřizovatele školy - OÚ Lipno. Cílem projektu je zkvalitnění vzdělávací infrastruktury 

v oblasti základního vzdělávání. Vizualizaci budoucích učeben přikládáme ve fotodokumentaci.  

 

 

 

 

 

                                                                                                   

 

 

 

                                                                                               Mgr. Markéta Loulová - ředitelka školy 
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Venkovní zábava 

    Co se týká plánovaných akcí, rozhodli jsme se podruhé uspořádat venkovní zábavu.                            

V sobotu 17. 8. 2024 se na vás všechny moc těšíme do Lipna na hřiště. Začátek je opět již od 

19.00 hod., vstupné bylo ponecháno na částce 100,- Kč.   

Pro občany z Drahomyšle a z Lipence bude připravený zdarma odvoz ze zábavy, který bude 

připravený od 24.00 hod., podle potřeby.  

 

Country večer 

     Pro velký úspěch z loňského roku jsme se také rozhodli zopakovat country večer 

v Drahomyšli. Uskuteční se v průběhu měsíce září. Plakáty s přesným termínem budou včas 

zveřejněny.   

                                                                                                      Eva Bartošová a Michaela Majerová 

     Obec Lipno informuje ty občany, kteří doposud využívají kovové popelnice, že na základě 

rozhodnutí svozové firmy již nebudou tyto popelnice vyvážet. Je proto potřeba, aby si každý 

občan, pokud používá kovovou popelnici, zajistil novou plastovou popelnici, nebo si na 

obecním úřadu zajistil pronájem plastové popelnice. Kdo si zakoupí novou plastovou popelnici, 

ať to neprodleně nahlásí na obecním úřadu, a obec zajistí olepení platnou známkou. Olepení 

a očipování proběhne v prvním srpnovém týdnu. Nové popelnice bez olepení lze využívat již 

v průběhu července, svozová firma ji vyveze. 

                                                                                                               Karolína Novotná, účetní obce 

     Informujeme občany, že od 1. září 2024 začne platit 

zákaz využívání kotlů první a druhé emisní třídy. Mnoho 

občanů již využilo podporu z kotlíkových dotací i z 

programu Nová zelená úsporám. Ty, kteří nevyhovující 

kotle ještě nevyměnili, Ministerstvo životního prostředí nabádá, aby tak učinili a využili do 

konce srpna jedinečné příležitosti čerpat aktuální výši dotací. Od 1. září sice bude podpora 

pokračovat, ale bude výrazně nižší. Pokud si navíc domácnosti stihnou o dotaci požádat do 

konce srpna, i když nestihnou kotel vyměnit, budou k tomu úředníci při kontrolách přihlížet. A 

nově bude možné od září zažádat o dotaci na výměnu všech uhelných kotlů.  
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    Nevídaně začala povedená jarní část sezóny, kdy jsme jednoznačně ovládli základní část i 

nadstavbu naší soutěže s celkovým jarním skóre 78:3. Tím se nám podařilo postoupit do 

okresního přeboru!!! Hned po postupu následovala náležitá oslava. Nyní už nás 28.7. čeká ve 

Strupčicích první přátelský zápas a hned za 3 týdny 17.8. na domácí půdě proti Vyškovu první 

mistrovský zápas nové sezóny. Děkujeme všem za podporu a opět se na vás, všechny naše 

fanoušky, těšíme! 

  

                                                                                                                                          Miloslav Gross 

 

 



12 
 

    V souvislosti s rozsáhlou rekonstrukcí budovy obecního úřadu, která probíhá od loňského 

roku, je vhodné připomenout, jak obec získává finanční prostředky, se kterými hospodaří. 

Činnost obce a plnění povinností vyplývajících jí ze zákona a její samotné existence vyžadují 

velký objem finančních prostředků. Hlavním nástrojem pro jejich zabezpečení je její rozpočet, 

tj. stanovení příjmů a výdajů a jejich plánované použití na příslušné období. Rozpočet je 

sestavován pro každý kalendářní rok samostatně a schvaluje ho zastupitelstvo obce. V případě 

změn v jednotlivých rozpočtovaných položkách v průběhu roku je třeba schválený rozpočet 

opravit tzv. rozpočtovým opatřením. K tomuto dochází za situace, kdy je potřeba příslušnou 

položku v rozpočtu sladit se skutečností, a to jak na straně příjmů, tak na straně výdajů. 

Příjmy rozpočtu jsou tvořeny převážně z výběru daní, kdy jejich největší část tvoří daň                               

z přidané hodnoty a daň z příjmů, a dále nedaňové příjmy. Zatímco daň z přidané hodnoty 

nebo daň z příjmů se obcím přerozdělují, tak daň z nemovitosti náleží obci v plné výši. Mezi 

další příjmy patří např. poplatky za likvidaci komunálního odpadu nebo příjmy za bytové a 

nebytové hospodářství. Nejvyšší část výdajů se týká místní správy. Nezanedbatelnou položkou 

jsou rovněž výdaje na provoz základní školy nebo výdaje za svoz komunálního odpadu. Vedle 

těchto pravidelných výdajů je nutné zohledňovat mimořádné situace, které v daném roce 

vyžadují finanční prostředky, jako jsou např. investice do veřejného osvětlení, dopravní 

infrastruktury, rekonstrukce nemovitostí apod. 

Od roku 1993 do roku 2023 byly příjmy rozpočtu po úpravách v následujících výších. Hodnoty 

jsou uvedeny v tis. Kč. 

 

                                                                                                                                   Irena Polcarová                            
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Křížovka 

Po vyplnění českých měst se v tajence dozvíte, co dělá léto na 28. srpna. 

„O svatém Augustinu léto……………“ 

 

1        

2      

3        

4                

5        

6      

 Í 

 - 

7      

8         

9   

10      

11         

12      

13            

1. Město tvarůžků 

2. Naše hlavní město 

3. Hornické město v Moravskoslezském kraji; třetí největší v ČR 

4. Město s dvouslovným názvem: druh salámu + starší osídlení 

5. Město v okrese Děčín ležící ve výběžku stejného jména 

6. Město spojené s husity 

7. Město na Ohři s Katovou uličkou – nejužší ulicí v ČR 
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8. Město na Křivoklátsku spojené s dlaždičkami 

9. Město s nejkratším jménem v Karlovarském kraji 

10. Město loupežníka Rumcajse 

11. Město u Brna; rodiště Vladimíra Menšíka nebo Barbory Krejčíkové 

12. Město v Královéhradeckém kraji; při záměně prvního písmena získáme hovorové 

pojmenování toalety 

13. Město s dvouslovným názvem: druh salámu + přechod přes řeku 

 

 

Sudoku 

4  5  1  7   

 1   7  2   

6    9 5    

 5    9    

  6    4   

   6    8  

   1 5    6 

  8  2   3  

  2  6  5  8 
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Matematický příklad nejen pro žáky:   Jaký je výsledek místo otazníku? 
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                                                                                                                                         Irena Polcarová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


